

໒. ຫາວຄຳແລ່ນນຳຕົນມ້າ

໒. ຫາວຄຳແລ່ນນຳຕົນມ້າ

ເມື່ອຄູ່ຜົວເມັງໄດ້ນຳເອົາມາລ້ຽງໄດ້ຫລາຍປີ ຫ້າວຄຳກໍ່ໃໝ່ ກ້າໜ້າບານຂຶ້ນມາ
ສາມາດທີ່ຈະຕີບ້າຄວາງຄີໄດ້ແລ້ວ, ມື້ນຶ່ງພໍ່ຈະໄປສນາມຫລວງບ່ອນແຂງມ້າຕີຄີ
ຜູ້ເປັນພໍ່ຈຶ່ງບອກຫ້າວຄຳ ວ່າ ມື້ອື່ນເຊົ້າ ໃຫ້ລູກຖືຂັນໝາກ ໄປຕາມຕົນມ້ານຳພໍ່ເດີ !!! ຝ່າຍ
ຫ້າວຄຳກໍ່ມີຄວາມຍິນດີ ທີ່ຈະໄດ້ໄປນຳພໍ່ ; ເມື່ອເຖິງເວລາພໍ່ກໍ່ຂຶ້ນ ຂໍ້ມ້າອອກໜ້າ ໄປກ່ອນ
ຫ້າວຄຳກໍ່ຖືຂັນໝາກຄ່ອຍຍ່າງໄປຕາມຮອຍ ຕົນມ້າ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຟ້າວໄດ້ຮ້ອນຫຍັງໝົດ, ເມື່ອພໍ່ໄປເຖິງ
ສນາມຫລວງ ແນມຫາຫ້າວຄຳທາງໃດກໍ່ບໍ່ເຫັນ ຢາກຄຽງໝາກກໍ່ປານນັ້ນ
ຈົນຕາເວັນບ່າຍຈຶ່ງເຫັນຫ້າວຄຳຍ່າງມາ ແບບບໍ່ຟ້າວບໍ່ຟັງ ແລ້ວກໍ່ຍື່ນຂັນໝາກໃຫ້ພໍ່ຄຽງ ;
ພໍ່ໄດ້ສັຖາມຫ້າວຄຳວ່າ ເຮັດແນວໃດຄືມາຊັກຊ້າເອົາແທ້ເອົາວ່າ ເທື່ອໜ້າ ເທື່ອໃນຢ່າເຮັດແນວນີ້ເດີ.

ມື້ລຸ້ນມາພໍ່ກໍ່ໄປສນາມຫລວງຕື່ມອີກ ຄາວນີ້ພໍ່ໄດ້ສັ່ງ ຫ້າວຄຳ ຢ່າງເດັດຂາດວ່າ
ໃຫ້ແລ່ນນຳມ້າໃຫ້ເຫັນ ຢ່າໃຫ້ຫ່າງມ້າ ຫ້າວຄຳເອງກໍ່ຍິນດີປະຕິບັດຕາມ,
ເມື່ອພໍ່ຂຶ້ນຂໍ້ມ້າຕີແລ່ນໄປຕາມທາງ ຫ້າວຄຳກໍ່ຖືຂັນໝາກແລ່ນນຳໂດຍຢ່າງບໍ່ຍອມທ່າງເລີຍ
ເຄື່ອງຄຽງໝາກ ພູ ຢາ ປູນ ເຮັ່ງຊະໄປສຸດທາງ ຫ້າວຄຳກໍ່ບໍ່ຫົວຊາຈະເກັບເອົາ ມີ ແຕ່
ຕັ້ງ ໜ້າ ຕັ້ງຕາ ແລນໃຫ້ເຫັນມ້າຢ່າງດຽວ, ພໍ່ໄປຮອດສນາມຫລວງ ພໍ່ແນມເບິ່ງຂັນໝາກ
ບໍ່ເຫັນມີຫຍັງເຫຼືອຢູ່ເລີຍ, ເມື່ອຖືກພໍ່ສັຖາມ ຫ້າວຄຳ ກໍ່ຕອບຕາມຄວາມຈິງໄລດວ່າ
ເຄື່ອງຄຽງໝາກ ພູ ປູນ ຢາ ເຮັ່ງຕາມທາງຕົນເອງກໍ່ຮູ້ຈັກ ແຕ່ບໍ່ໄດ້ເກັບ ເອົາ
ເພາະພໍ່ບອກແຕ່ວ່າບໍ່ໃຫ້ຫ່າງຈາກມ້າ ຜູ້ເປັນພໍ່ເຖິງແມ່ນຊິຫົວໝາກປານໃດກໍ່ບໍ່ຊ່າງຊິຮ້າຍລູກ
ເພາະວ່າຕົນເອງຫາກບອກບໍ່ຄັກບໍ່ແນ່ !!!

ໃນມື້ຕໍ່ມາອີກ ພໍ່ກໍສັ່ງຢ່າງດີ ຄິດຮອບຄອບສົມຄວນ ກ່ອນຈະຂຶ້ນມ້າໄປສູ່ສນາມຫຼວງ, ພໍ່ໄດ້ບອກທ້າວຄຳວ່າ ຄາວນີ້ ຢ່າເຮັດຄືເກົ່າອີກເດີ້ ! ແລ່ນນຳໃຫ້ທັນມ້າ ມີຫຍັງຕົກເຮັ່ງ ກໍເກັບເອົາຈື່ໄວ້ເດີ້, ເມື່ອມ້າແລ່ນໄປຕາມທາງວ່າແຕ່ແມ່ນຫຼັງຕົກຈາກຂັນໝາກ ຈາກຫລັງມ້າ ທ້າວຄຳກໍເກັບເອົາພືດ ມ້າຂຶ້ນອອກ ທ້າວຄຳກໍເກັບເອົາໃສ່ຂັນໝາກໃຫ້ຮຽບຮ້ອຍ, ພໍ່ໄປເຖິງບ່ອນພັກເຊົາ ທ້າວຄຳກໍເອົາຂັນໝາກໃຫ້ພໍ່ຄ້ວ ແຕ່ພໍ່ກໍພຶດຫວັງ ເພາະຢູ່ໃນຂັນໝາກ ເຕັມໄປດ້ວຍຂີ້ມ້າເພັນໄປກຸ້ມທິບ, ຖ້າຊິຮ້າຍກໍບໍ່ເປັນ ຮ້າຍເພາະຕົນເອງໄດ້ບອກແນວນັ້ນແທ້.

ບັດນີ້ ທ້າວຄຳມີອາຍຸໄດ້ ເຈັດປີພໍດີ, ຜູ້ເປັນພໍ່ລ້ຽງເຫັນວ່າ ສົມຄວນແລ້ວຈະນຳເອົາ ທ້າວຄຳໄປມອບໃຫ້ພຍາ, ພໍ່ຈຶ່ງບອກໃຫ້ ທ້າວຄຳ ຜັດເມື່ອແຕງໂຕຫວິຜົມແຍງແວ່ນ ປາກົດວ່າ ວາດຫ່າ ວາດທາງຂອງ ທ້າວຄຳກໍສົມເປັນລູກພຍາແທ້, ຈາກນັ້ນຜົວເມັງ ຈຶ່ງພາກັນນຳເອົາ ທ້າວຄຳ ໄປມອບຄົນໃຫ້ພຍາ, ຝ່າຍພຍາກໍດີອີກດີໃຈ ເຫັນ ທ້າວຄຳ ໃຫຍ່ສູງມາດ້ວຍຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຂອງຄູ່ຜົວເມັງ, ພຍາຈຶ່ງມອບ ເສື້ອຜ້າອາພອນ ເງິນຄຳໃຫ້ຄູ່ຜົວເມັງ ເປັນການຕອບແທນບຸນຄຸນທີ່ໄດ້ລ້ຽງດູແລລູກໃຫ້ !!.

ເມື່ອລູກຂອງພຍາທັງສອງມີອາຍຸໄດ້ ສິບເອັດ ປີປາຍ ເບິ່ງຜູ້ໃດກໍມີແຕ່ຜູ້ງາມໆ ຮູບໂສມຜົວພັນກໍຄ້າຍໆຄືກັນ ພຍາຜູ້ເປັນພໍ່ ຮັກທ້າວທັງສອງປານວ່າແກ່ນຕາສອງໜ່ວຍເອົາໂລດ , ດ້ວຍກົດເກນຂອງສັງຂານ ພຍາກໍນັບມື້ເຖົ້າແກ່ຊະຣາການ ພຣະອົງຈຶ່ງມີຄວາມປະສົງຈະທົດສົງທ້າວ ໃຫ້ຂຶ້ນຄອງຣາຊແຫນ,

ຈຶ່ງສັ່ງໃຫ້ເສນາອາມາດຕິຄອງຮ້ອງປ່າວ ໄຫ້ວ່າທຸກຫົນແຫ່ງ ເພື່ອບອກເຕືອນໃຫ້ຊາວເມືອງ ຕລອດເຖິງປະເທດໄກ້ຄຽງ ເຊິ່ງເຄີຍຜູກສັ້ມພັນໄມຕຣິຕັກັນ ໃຫ້ມາຮ່ວມໃນພິທີທົດສົງ .

ການປະກອບພິທີທົດສົງ ຫ້າວຂຶ້ນຄອງຮາຊແທນ
ໄດ້ປະກອບຂຶ້ນຕາມປະເພນີອັນຈິບງາມ ນັບແຕ່ມີພຍາຜູ້ເປັນພໍ່ລົງມາເຖິງ ເສນາອາມາດ
ຕ່າງກຳພາກັນທົດສົງຫ້າວ ດ້ວຍເຄື່ອງຄູ້ຈັນຫອມ ແລະ ມີການຄົບງັນສ້າງບັນຍາກາດ
ໃຫ້ມີຄວາມຄຶກຄົນມ່ວນຊື່ນຮຸ່ງເຮືອງ ໄປດ້ວຍແສງທຽນແສງທູບ ເຮັດໃຫ້ມີພິທີເພີ່ມຄວາມມີສ່ຽງຮາສີ.
ນັບແຕ່ມື້ນັ້ນເປັນຕົ້ນມາ ຫ້າວກໍໄປຂຶ້ນຄອງຮາຊສົມບັດປົກຄອງໄພ່ຟ້າປະຊາກອນແທນພໍ່
ດ້ວຍຄວາມຮື່ມເຢັນເປັນສຸກ.

ກ່າວເຖິງພຍາຜູ້ເປັນພໍ່ ຫລັງຈາກໄດ້ທົດສົງຫ້າວ ຂຶ້ນນຶ່ງແທນແລ້ວ
ພຣະອົງກໍຮູ້ຕົວເອງດີວ່າຈະບໍ່ມີອາຍຸຍືນຍາວ ໄປອີກ ໃນມື້ນຶ່ງຈິງສິ່ງໃຫ້ຫ້າວທັງສອງເຂົ້າໄປເຜົາຫາ
ແລ້ວກໍເວົ້າຄວາມຈິງສູ່ຫ້າວເປັນຜູ້ລູກຄິງຟັງວ່າ ເຈົ້ານີ້ເປັນຄົນລ້ຽງຍາກແທ້ໄດ້ !!
ເຈົ້າມີຊີວິດໃຫຍ່ຂຶ້ນມາໄດ້ ກໍຍ້ອນພໍ່ໄດ້ໄປຂໍເອົານ້ອງມາລ້ຽງຄູ່ກັບ ເຈົ້າ
ເພາະວ່າເຂົາເກີດຮ່ວມວັນຮ່ວມຍາມກັບເຈົ້າ, ດັ່ງນັ້ນ ຂໍໃຫ້ເຈົ້າ ຈົ່ງຮັກແພງນ້ອງຈົນເທົ່າທົວຊົ່ວ
ຢ່າຂ້າ ຢ່າຕີນ້ອງ ຖ້າວ່າຕິດ ພໍ່ຂ້າກໍໃຫ້ເຈົ້າປ່ອຍ ຖ້າຕິດເລັກໆນ້ອຍໆ ກໍຢ່າຖືຊາຫາຄວາມ
ໃຫ້ອິດສາລ້ຽງນ້ອງໄວ້ເປັນໝູ່ຮ່ວມຊີວິດ ທັງເປັນຜູ້ຮັບໃຊ້ໄກ່ສິດຕິດແທດ.

ເມື່ອສິ່ງລູກເປັນທີ່ຮຽບຮ້ອຍ ພຣະອົງກໍສົນຊີວິດ ປ່ອຍໃຫ້ລູກທັງສອງ
ພ້ອມເສນາອາມາດ ແລະ ຊາວເມືອງພົບກັບຄວາມໂສກເສົ້າ ຫງວ່ມເທົາໆ,
ສ່ວນຫ້າວຄຳກໍສແດງຄວາມກະຕັນຍູຕໍ່ພໍ່ ຜູ້ລ້ຽງມາພາໃຫຍ່ ຈິ່ງຕັດສິນໃຈແຖຫົວເຂົ້າໄປບວດເປັນຈົວ
ເພື່ອຫວັງອຸທິດບຸນກຸສົນໃຫ້ພໍ່, ສຳລັບສິບຂອງພຍາພໍ່ກໍໄດ້ ເຮັດພິທີຄົບງັນເຖິງເຈັດເດືອນ
ຈິ່ງທຳພິທີປົງສິບ ຈາກນັ້ນພຍາຜູ້ເປັນລູກ ກໍໄດ້ນຳເອົາກະດູກໄປກໍ່ທາດກວມເອົາໄວ້.

ອ່ານຕໍ່ເຣື່ອງ ທີ່ ສາມໃນເດືອນ ຫ້າ
໖. ຈົວຄຳກິນອີ້ອອຍ